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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 25. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 24. januára 2014 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Rudolf Reštei. Z 22 starostov 

mestských častí bolo v úvode rokovania prítomných 18 starostov a RS bola uznášania 

schopná.  

 Privítal na rokovaní RS predstaviteľov mesta, a to primátora mesta Košice Richarda 

Rašiho, jeho námestníkov Renátu Lenártovú a Jána Jakubova, riaditeľa magistrátu Pavla 

Lazúra a jeho zástupkyňu a vedúcu ekonomického oddelenia Martu Kažimírovú. 

  

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Program rokovania bol uvedený v pozvánke. Opýtal sa 

starostov, či majú doplňujúce, resp. pozmeňujúce návrhy k programu rokovania. Nikto 

sa neprihlásil, preto dal o predloženom programe hlasovať.  

  

Hlasovanie č. 1 - za: 18, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program rokovania bol schválený.  

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Mgr. Jozef Andrejčák a JUDr. Ján Gabštúr 

- - - 

 

Bod č. 1 

Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2014 - 2016 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Hlavným bodom dnešného rokovania Rady starostov, je 

prerokovanie základného dokumentu mesta Košice na rok 2014, a to je Návrh 

programového rozpočtu mesta Košice na roky 2014 - 2016. Požiadal p. primátora 

o úvodné slová. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: O rozpočte už hovoril aj na ich pravidelnom stretnutí 

v novom roku v Historickej radnici. Rozpočet na jednotlivé mestské časti (MČ) ide 

v objeme a v sumách takých, ako v minulých rokoch s tým, že chcú zachovať aj systém 

financovania kapitálových, či bežných výdavkov podľa rozhodnutia jednotlivých 

starostov nad rámec rozpočtu v objeme 10 tis. eur pre malé MČ a 30 tis. pre veľkú MČ 

s vynechaním Luníka IX. Určite vedia, že mestá a obce by mali dostať z podielových 

daní fyzických osôb viac finančných prostriedkov v tomto roku. Percento 

prerozdeľovania daní fyzických osôb sa mení zo 65,4 na 67 percent. To je pozitívna 

správa. Negatívna správa je tá, že tieto finančné prostriedky majú byť použité na 

financovanie platov pedagogických a nepedagogických zamestnancov v objeme 6 

percent od 1.1.2014 a zároveň by mali pokryť čas výdavkov spojených s navyšovaním 
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platov vo verejnej správe, čo je 16 eur na zamestnanca. Mesto Košice je špecifický 

prípad. Je najväčším zriaďovateľom základných a materských škôl, a má 22 mestských 

častí a všetkých už vyššie spomenuté zákony sa týkajú mesta Košice, t.j. zamestnancov 

magistrátu a mestských častí, tak spomínaná suma, ktorá je navýšená z podielových 

daní fyzických osôb nepokrýva tieto náklady. To znamená, že aj keď fyzicky peňazí 

dôjde viac, tak tieto finančné prostriedky nepokryjú všetky zvýšené náklady. Hovorí to 

preto, aby bolo pochopenie, že ak dajú objem finančných prostriedkov na mestské časti 

v rovnakých sumách, ako tomu bolo v minulom a predminulom roku a je zachované 10 

tis. a 30 tis. možnosti pre MČ si vybrať, na čo budú použité, či na kapitálové alebo 

bežné výdavky, resp. na aké investičné akcie, tak to, čo bude mestu chýbať, budú 

musieť opäť ušetriť na ostatných organizáciách alebo na ostatnom chode mesta. 

Samotný navrhovaný rozpočet, jeho jednotlivé kapitoly, tak niekde sú nárasty, niekde 

poklesy. Výrazný nárast a výrazný pokles je väčšinou spôsobený naviazaním alebo 

ukončením čerpania eurofondov. V návrhu sú aj špecifické položky, ktoré súvisia 

s prostriedkami, ktoré boli pridelené na rokovaní vlády SR v Košiciach, čiže sa budú 

dočerpávať prostriedky, ktoré sú určené na školy, bazény a na havarijné stavy tak, ako 

to je v uznesení vlády. Verí, že to čo sľúbili urobia a začne sa realizovať Integrovaný 

dopravný systém, modernizácia električkových tratí a nákup nových električiek 

z eurofondov. Dôležitú vec, na ktorú chcel prítomných starostov upozorniť, že chcú na 

štvrtý pokus predať obchodné centrum na Hemerkovej ul. Pokiaľ sa to nepodarí, resp. 

ak by materiál o jeho predaji nebol schválený zastupiteľstvom, okamžite dôjde 

k výpadku minimálne dvoch miliónov. Toto centrum bolo ambíciou predať za 4 mil., 

pretože mali avízo, že o toto centrum majú záujem dvaja, jedným bol súčasný 

prevádzkovateľ potravín v týchto priestoroch a ďalším bola spoločnosť Labaš. Na 

základe znaleckého posudku sa urobila verejná súťaž, kde sa neprihlásil nikto. Následne 

sa suma znížila na 3 mil., pretože ťarchou strediska je, aby sa zachovali služby, ktoré sa 

poskytujú, a to knižnica, domov dôchodcov. Akýkoľvek záujemca si chcel prenajať iba 

spodnú časť nehnuteľnosti, t.j. prízemie, čo ale pre mesto nie je riešenie, lebo celá 

budova si vyžaduje investíciu a to predstavuje investíciu, ktorá neprinesie do budúcnosti 

nič budúcemu majiteľovi. Na ťarche, na podmienke sa mesto dohodlo s MČ KVP. 

Uviedol, že z jeho pohľadu sa to za 3 mil. nepredalo kvôli špekulácii, či niekto ponuku 

podá alebo nie. Teraz sa predkladá a navrhuje suma 2 mil. eur a verí, že teraz sa to už 

predá a suma sa vyšplhá aj k 3 mil. eur.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril rozpravu. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Ešte doplnil, že momentálne sú v rozpočtovom provizóriu, čo 

spôsobilo, že MČ dostali menej finančných prostriedkov ako očakávali. Po schválení 

rozpočtu, bude schválená aj jeho príjmová časť, lebo schválením rozpočtu sa súhlasí 

s tým, čo sa chce minúť, ale aj čo sa chce prijať. Bude sa však využívať kontokorentný 

úver, lebo príjem mesta je v prvých troch mesiacoch roka nižší. Zadeklarované je 1/12 

za mesiac. Po schválení rozpočtu bude zvyšok januára doplatený, ale momentálne sú 

v provizóriu.  

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: K celkovým číslam rozpočtu uviedol, že je dobre 

zostavený, ale určite všetci starostovia by uvítali, že ak sa zvyšujú podiely na dani 

z fyzických osôb mestu o 5 %, aby aj MČ sa o 5 % zvýšilo. Uviedol 3 body. Prvým 

bodom je kosenie. Veľmi oceňuje, že na tento rok je viac peňazí na kosenie, lebo je to 

dlhodobý problém, hlavne v jeho MČ, kde nepokosená tráva spôsobuje alergikom vážne 

zdravotné problémy. Štandardne by mali byť realizované 3 kosby, čo sa teraz asi podarí. 
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Poznamenal, že v jeho MČ nedochádza ku koseniu ihrísk, ktoré majú základné školy 

(ZŠ), lebo tvrdia, že nemajú peniaze. Požiadal, aby sa touto vecou vedenie zaoberalo, 

aby školy z peňazí, ktoré dostávajú, aby ich pokosili. Nachádza sa tu ihrisko nad 

Kežmarskou ulicou, ktoré nebolo pokosené dva roky, teraz sú tam už náletové rastliny 

a už aj bezdomovci. Stav sa zhoršuje a to v dôsledku toho, že nedochádza ku koseniu.  

 Druhý bod je verejné osvetlenie. Ide o program 6 Bezpečnosť a podprogram 3, kde 

v rozpočte nie sú žiadne finančné prostriedky na výstavbu nových lámp osvetlení. 

V jeho MČ sú tri miesta, ktoré nie sú osvetlené, a to ulice Tri hôrky, Obrody 

a Popradskej, kde sa obyvatelia dlhodobo dožadujú, aby sa situácia zlepšila. Nie je to 

veľa lámp. Myslí si, že to má vysokú prioritu, preto chce požiadať a aj uznesením 

doplniť do programu 6, podprogram 3 radovo pri cenách Eltodo 30 tis. eur, aby sa na 

spomínaných 3 miestach doplnilo verejné osvetlenie, čo by predstavovalo výrazné 

zvýšenie bezpečnosti obyvateľov.  

 Tretí bod. Pokiaľ ide o príspevky pre MČ 30 tis. a 10 tis., či metodicky by bolo možné, 

že ak v I. polroku MČ predloží faktúru, aby aj jej preplatenie bolo v I. polroku. Je to 

kvôli tomu, že minulý rok v jeho MČ dopadol tak, že v tom roku peniaze nemohli 

čerpať, lebo ich dostali až koncom roku a tým sa im preklopili do ďalšieho rozpočtu, 

ako kapitálové peniaze. Keby to bolo možné, aby takýto postup bol dodržaný a zvlášť, 

keď budú voľby v tomto roku.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Požiadal, ak by to bolo možné, podloží žiadosť aj 

písomne, aby v rámci rekonštrukcie a súvislých opráv komunikácií, lebo v jeho MČ už 

došlo k výmene plynového potrubia, aby sa na miestach, kde došlo k výmene potrubia, 

urobil sa len dvojmetrový pás asfaltu. Opýtal sa, či by to bolo možné zaradiť. Aj 

v rámci EHMK sa zrekonštruoval kaštieľ, aby tam, kde premáva MHD, t.j. pred 

kaštieľom, kostolom a úsek pred miestnym úradom, ktorý zostal a ktorý niekedy robilo 

mesto Košice. To by veľmi pomohlo. Dodal, že bol zrekonštruovaný chodník a všetko, 

čo bolo treba z úrovne MČ. Preto žiada mesto, aby na Opátskej a Žiackej ulici bolo 

dokončené asfaltovanie. Ako už povedal, plyn tam bol vymenený a nemalo by tam už 

byť nič, čo by malo cestu opäť rozbiť.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že v minulom roku MČ si 

zrekonštruovala verejné osvetlenie svoje a aj mesta Košice, t. j. na komunikácii, kde 

premáva MHD, a ktoré má v správe mesto. Nakoľko išlo o jeden celok, tak aj po 

konzultácii s p. primátorom to bolo zrekonštruované celé s tým, že bolo prisľúbené, že 

tá časť, ktorá je vyčíslená pre mesto Košice, bude preplatená. Zatiaľ bola preplatená 

časť, cca 20 tis. eur a zostáva ešte doplatiť zvyšok a to je 28 tis. Prisľúbené p. 

primátorom bolo, že to bude v tomto roku, preto sa opýtal, kde tieto prostriedky 

v rozpočte nájde vyčlenené.  

Ďalej sa opýtal na rozpočet v rámci dopravy, konkrétne opravy komunikácií, lebo to nie 

je konkrétne uvedené, či sa v tomto roku počíta s rekonštrukciou havarijného stavu 

úseku Kavečanskej cesty nad strelnicou. Spadá to ešte do MČ Sever, ale väčšinou tam 

chodia autobusy a autá s ľuďmi do Kavečian. Na 1. etapu už je vydané aj stavebné 

povolenie. Opýtal sa, či sa v tomto roku počíta, resp. nepočíta s rekonštrukciou a taktiež 

aj so súvislou opravou cesty ďalej od strelnice smerom do Kavečian. Podotkol, že ide 

o úsek, ktorý je využívaný návštevníkmi ZOO alebo do lyžiarskeho strediska. 

Za ďalšie. V návrhu uznesenia na rokovanie MZ v časti bod 3, kde je rozdelenie fin. 

prostriedkov pre MČ, v poslednej vete tohto bodu je vsunuté, že na základe žiadosti MČ 

fin. prostriedky vo výške 10 a 30 tis. dostanú po akceptácii primátora mesta. Toto je 

vsunuté a doteraz to nikdy nebolo. Dnes už bolo p. primátorom povedané, že tieto fin. 
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prostriedky sú pre MČ vyčlenené s tým, že samé MČ sa rozhodnú podľa svojich 

potrieb, na čo tieto peniaze použijú. Preto celkom nerozumie aj tak významu 

spomínanej vsuvky „a po akceptácii primátorom mesta“. Požiadal preto o vysvetlenie 

a z akého dôvodu to bolo doplnené, resp. aby táto časť vety „a po akceptácii 

primátorom mesta“ bola z návrhu uznesenia vypustená.  

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Uviedla, že je im jasné v akej situácii je 

mesto a môžu byť radi, že prostriedky dostanú toľko, koľko dostanú, lebo každý jeden 

zo starostov môže povedať, čo v rozpočte pre jeho MČ nie je zakomponované. Z toho 

čo už počula a čo bolo povedané, len môže dodať, že aj v jej MČ sú miesta, ako je 

Slanecká cesta, oblasť Ladožskej ulice pri kostolíku, prístup ku pláži pri jazere, ktorá je  

celomestského charakteru, pri Hornáde, kde sú diery v cestách. Všetci môžu pridať ešte 

zo 6 vecí, ktoré sú v jeho MČ akútne a potrebné, ale nafúknuť sa to nedá, hovoriť o tom 

kto viac, kto menej, keď pravidlá sú jasne nastavené, a hovoriť, čo kto má mať ešte 

v rozpočte, tak takýmto spôsobom rozpočet nikdy nebude. Podotkla, že veľmi nerada by 

chcela byť v provizóriu až do mája. Nielen kvôli voľbám, ale kvôli štandardu.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Faktická pripomienka. Dodal, že to čo hovoria, 

nehovoria v zlom, že chcú rozpočet „naťahovať“. Veď predsa chápu, že ak je daný istý 

balík, tak nemôžu ho zmeniť. Ale ak sa teraz bude niečo plánovať, budú sa robiť porady 

vedenia, tak chcú o svojich veciach, ktoré ich trápia, hovoriť, oboznámiť o nich 

vedenie. Taktiež aj jeho veľmi trápi cesta na Košickú Polianku, ale je si vedomý toho, 

že to je nereálne, tak o tom nehovorí. A nemá problém hovoriť aj o tom, že tento rok je 

volebným rokom. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Krátko zareagoval na už prebehnutú diskusiu. Uviedol, že 

kosenie bude intenzívnejšie, lebo je to potrebné kvôli rôznym okolnostiam. Ohľadne 

základných škôl je tak, že sú obrovské rozdiely medzi manažmentmi z hľadiska 

aktivity. Sú také, ktoré sú z tohto hľadiska nulové, ale sú aj také, ktoré sú tak aktívne, že 

s pokosením ihriska pri škole nemajú problém, lebo kým tráva vyrastie, je pokosená, 

spálená. Samozrejme, že túto aktivitu budú robiť a cez referát školstva zatlačia na 

riaditeľov ZŠ, lebo riaditeľ školy nie je len o tom, že prerozdelí peniaze, ktoré dostane 

a učí, ale musí byť aj manažérom.  

 Verejné osvetlenie. Takéto požiadavky sú zo všadiaľ v meste, ale z troch ulíc, ktoré 

spomenul p. Bauer, tak z objektívnych dôvod môže byť reálna iba jedna, kde sa verejné 

osvetlenie môže doplniť, resp. zrekonštruovať. A k požiadavke, aby peniaze boli 

preplácané včasnejšie uviedol, že peniaze sa budú snažiť posielať načas. 

 Komunikácie. Je urobený návrh opráv, ktorý pripravil referát dopravy. V tom návrhu je 

zahrnutá cesta do Košickej Polianky. Ide o návrh, ktorý je na obdobie súvislých opráv 

ciest. Realizovať by sa to malo v priebehu troch – štyroch rokov, bude potrebné urobiť 

poradie ciest a je ťažké nájsť subjektívny dôvod – subjektívnu mieru. Každý to zo 

svojho pohľadu vidí ináč, ináč sa na rozbitú cestu pozerá starosta. Cesty, ktoré sú 

vytypované na súvislé opravy, ich poradie určia ľudia – pracovníci MMK a budú ich 

bodovať, aby sa začalo od tých najťažších k najľahším. Chce, aby sa eliminovala 

subjektívna miera, ktorá by to ovplyvnila.  

 K diskusii p. starostu Kupca uviedol, že všetko sa v MČ Kavečany dá vyriešiť. Mesto 

Košice potrebuje, aby aj oni vychádzali v ústrety mestu tak, ako chcú, aby mesto 

vychádzalo k nim. Bez ohľadu na to, kto je z akého klubu, ak mesto dá požiadavku, 

nikto nemá problém komunikovať, urobiť, zorganizovať stretnutie, poslať údaje. 

Podotkol, že od MČ Luník IX to neočakáva, aby poslali na mesto požadované čísla. Tak 
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potom vznikne jedna MČ, ktorá na požiadavku nezareaguje. Nedá sa to povedať, že 

odignoruje. Keďže navzájom si nie sú žiadnou konkurenciou, požiadal starostu, aby na 

bazálne požiadavky z mesta, ktoré mesto potrebuje, aby MČ nezareagovala. Nevidí na 

toto dôvod, lebo všetci iní starostovia ich poskytli. Tie údaje mesto potrebuje, aby 

zistilo čo, lebo MČ Kavečany doručila dotazník, že mnohé veci vie robiť lacnejšie, tak 

mesto sa pýtalo, ako a čo robí. Aj mesto vie firme Kosit ukázať, že napriek zmluve, 

ktorú s mestom majú, tak ak sa to dá robiť lacnejšie, aby napr. urobili viac odvozov 

odpadu. To isté aj pri cestách, lebo sa mesto snaží ukázať dodávateľom, že iná firma to 

vie robiť lacnejšie. Dodal, že veľmi rád každému vyhovie, bez ohľadu či je to rok 

povolebný alebo predvolebný, ale potrebuje spätnú väzbu cítiť aj z druhej strany.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Ku koseniu doplnil, že kosenie ihrísk je na štatutároch základných 

škôl, ale mesto je určite zodpovedné za materské školy. Pokiaľ je mesto vyzvané, tak 

koná. Toto treba nahlasovať, pokiaľ riaditeľ to nenahlási sám a rodičia sa sťažujú. Toto 

riešia promptne.  

 Ku komunikáciám, k ich opravám a rekonštrukciám, aj v MČ Krásna uviedol, že 

momentálne podpisuje stanoviská na Slovenský plynárenský podnik v zmysle, že ak idú 

do telesa cesty, že sú povinný urobiť pol profil, čiže celý jazdný pruh. Preto, ak sa 

realizovala rekonštrukcia plynového potrubia v Krásnej, či sa išlo podľa starého 

pravidla. Požiadal starostu, aby dal požiadavku, aby sa vyhľadalo to konkrétne 

povolenie, a buď to budú voči plynárniam reklamovať alebo sa to bude riešiť ináč. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Ku slovám „a po akceptácii primátorom mesta“ dodal, že 

vždy tak fungovalo, že MČ zrealizovali niečo až po akceptačnom liste. Tie fungujú roky 

a ani ich nemenili, nevymysleli. Takto to fungovalo. Boli však upozornení jedným 

starostom, ktorý povedal, že ak sa schváli rozpočet, tak de facto MČ môže ísť do 

realizácie projektu, ktorý si zrealizuje, lebo vie, že napr. 30 tis. eur dostane. Môže sa 

však stať nepredvídateľná situácia a peniaze nebudú. Toto sa doteraz nestalo, lebo sa im 

stále podarilo rozpočty udržať a peniaze na jednotlivé MČ dať. A ak MČ bez 

akceptačného listu vbehne do realizácie projektu a ak mesto reálne peniaze nebude mať, 

tak tie peniaze ani nepošle. Samotná akceptácia je vyjadrením toho, že peniaze dostanú. 

Tie akceptačné listy neboli dané v uznesení a na toto boli upozornení, že ak v uznesení 

nie sú, zrealizuje projekt a mesto povie, že peniaze nedošli. V rozpočte to byť môže. 

Nepamätá si, aby pri jednotlivých akceptačných listoch, ktoré z MČ dostal, aby menil 

niektoré položky. V uznesení to je teraz preto, že na základe upozornenia jedného zo 

starostov, to tam dali a myslí si, že je to krytie hlavne pre starostu, ktorý bude mať 

akceptačný list.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická pripomienka. Nebolo mu zodpovedané 

na jeho otázky. Dodal, že už niekoľko rokov je starostom, peniaze boli vyčleňované a aj 

ich MČ dostala. Nikdy MČ akceptačný list nepísala. Na margo toho, že nikde nikomu 

nebolo škrtané, tak celá situácia sa odvíja od toho, čo sa stalo, lebo tým starostom, ktorý 

si dovolil napísať je on, že uznesenie zastupiteľstva je záväzné pre magistrát, aj pre p. 

primátora, ktorý nemá právo ho meniť. Vysvetlil skutočnosť, že ak v novembri 2013 

požiadal magistrát, aby z 10 tis. eur, ktoré boli vyčlenené, tak na základe predložených 

faktúr žiadal preplatiť čiastku cez 4 tis. eur. Ani nie polovicu, čo bolo pre jeho MČ 

vyčlenené. Na jeho žiadosť o prevod účelových finančných prostriedkov dostal 

odpoveď 9. decembra 2013 a z listu citoval záver: „Vzhľadom na vyššie uvedené 

a vzhľadom na finančnú situáciu mesta nemôžeme v súčasnosti Vašej žiadosti kladne 

vyhovieť.“ To bola odpoveď podpísaná primátorom mesta. Jedna vec je deklarovanie, aj 
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dnes v úvode rokovania, ale skutočnosť je trošku iná. Dodal ale, že v konečnom 

dôsledku, aby kolegom vysvetlil, že ohľadne už spomínaného verejného osvetlenia 

v MČ Kavečany, ak poslali aj ďalšie požiadavky a aj doplatenie do 10 tis. eur, tak MČ 

z celkových finančných prostriedkov dostala minulého roka 40 tis., teda 10 tis. 

uznesením a 30 tis. na verejné osvetlenie. Dokopy dostali 30 tis. Dodal, že spomínané 

verejné osvetlenie je mesta Košice a to bolo investovanie do osvetlenia z kompetencie 

mesta Košice. Myslí si, že je normálne, akceptovateľné a oprávnené požadovať fin. 

prostriedky, že mesto Košice svoju časť zaplatí, čo bolo zo strany mesta aj prisľúbené. 

Všetko hovorí preto, že sa obáva toho, že rozhodovanie starostu, resp. starostov, že čo 

budú rekonštruovať, nebudú celkom svojprávne rozhodovať čo áno, čo nie, lebo sa 

rozhodne, že na to alebo na to sa nedostane. Preto má obavy zo vsuvky.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby už o veciach takých nehovorili, lebo to je 

téma, ktorá je vhodná pri záverečnom účte, aby zhodnotili, čo sa naplnilo a čo nie. 

Myslí si, že ani jedna MČ nebola ukrátená o tie transfery alebo príspevky, ktoré boli 

zastupiteľstvom schválené. To je 10 tis. pre malé MČ a 30 tis. veľké MČ. Zo svojich 

skúseností vie, že ak ako starosta MČ Šaca podal listom žiadosť, bol mu zaslaný 

akceptačný list. To dostával aj predtým. Požiadal starostov, aby sa diskusiou 

pridržiavali pri predloženom návrhu rozpočtu mesta na roky 2014 – 2016. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Faktická pripomienka. K zámeru dlhodobých úprav 

komunikácií uviedol, že komplexná úprava ulíc Abovskej a Ečkovej bola plánovaná 

v roku 2008.  

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Dodal, že zo spomínaných fin. prostriedkov jeho 

MČ vyčerpala nulu. Mal prisľúbených 30 tis., ale už dva roky ich nečerpal, lebo 

povedal, že to bude na cestu do lokality Na kopu na kapitálové výdavky. Je tam 130 

vlastníkov a až teraz bolo vydané kolaudačné rozhodnutie. Myslí, že v tomto roku 30 

tis. jeho MČ dostane, lebo ich bude potrebovať. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Ako sa dozvedela z diskusie, tak jedna 

nemenovaná malá MČ miesto 10 tis. eur minulého roku dostala 30 tis. eur. Čiže ak jej 

MČ mala podľa uznesenia MZ dostať 30 tis., tak 3-násobok je 90 tis. Aj oni investovali 

30 tis. do verejného osvetlenia v jej MČ a okrem iného ho nemajú ani v kompetencii.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal, aby diskusia bola venovaná predloženému 

návrhu programového rozpočtu a nie roku 2013. 

 

p. Hovanec, starosta MČ Košice – Lorinčík: Uviedol, že sa mu celkom nepozdáva samotné 

prerozdelenie medzi MČ a to z dôvodu, že sa roky paušalizovali. Vychádza sa prakticky 

z počtu obyvateľov z roku 2010. Ak porovná roky 2010, 2011 a 2012, z ktorého by sa 

malo vychádzať, tak z údajov zo Štatistického úradu sa všetkým veľkým MČ počet 

obyvateľov znižoval. Mal to konkrétne rozpísané a celkový záver je taký, že 1050 

mínus robia veľké MČ a vylepšujú to malé MČ plus 535. Celková bilancia je mínus 

515. Mesto veľkým MČ pridáva aj napriek tomu, že sa na financiách od štátu 

nepodieľajú a malé MČ sú ukracované. Konkrétne v jeho MČ ohľadne počtu 

obyvateľov sú ukracovaní o 21,6 %. To je značný rozdiel. Dodal, že v tom vidí 

nespravodlivosť prerozdelenia prostriedkov vzhľadom k počtu obyvateľov.  
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p. Raši, primátor mesta Košice: Uviedol, že MČ Lorinčík má cca 500 obyvateľov a Šaca má 

5500 obyvateľov. Kapitál pre jednu a aj pre druhú MČ je 10 tis. eur. Je potrebné si 

uvedomiť, že v tomto systéme nikto nebude úplne spokojní a nikto úplne nespokojní. Je 

to systém, podľa ktorého by MČ Západ mala dostať nie 30 tis. v porovnaní s MČ Sever 

by to malo byť 2x toľko. A MČ Lorinčík v porovnaní s MČ Šaca, ktorá by dostala 10 

tis., tak Lorinčík by takú sumu určite nemal dostať. Tento systém je preto, aby si 

starostovia vedeli jasne nastaviť rozpočty a keďže aj v meste sú príjmy vždy nižšie, ako 

sú predpokladané, tak za 3 roky, čo sa spomínaný systém drží, ani raz nesiahli na 

rozpočet, ktorí očakávajú. Dodal, že tak, ako toto volebné obdobie začali, tak aj ho 

dotiahnu, rozpočet sa meniť nebude, alebo sa pôjde v rozpočtovom provizóriu. Mesto 

ušetrí, ale aj pre obyvateľov a aj pre nich to bude najhorší rok.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Faktická pripomienka. 

 Mimo záznam. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: S refundáciou nákladov za minulý rok? 

 

p. Raši, primátor mesta Košice: Peniaze vedia na to nájsť. Záleží od vývoja financií a od 

všetkých ostatných okolností potrebných pre život mesta. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil rozpravu. Predložil návrh na uznesenie. 

 Rada starostov v Košiciach berie na vedomie Programový rozpočet mesta Košice na 

roky 2014 – 2016. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 1 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Poďakoval sa vedeniu mesta Košice za účasť na rokovaní. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prerokované materiály 36. Mestskej rady v Košiciach dňa 20.01.2014 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Neodzneli žiadne pripomienky. Predniesol návrh na 

uznesenie: Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prerokované materiály 36. 

Mestskej rady v Košiciach zo dňa 20.01.2014. 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Otvoril bod. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Uviedol, že s vedením mesta by bolo 

vhodné otvoriť otázku ohľadne uskladňovania exekuovaného majetku. V jeho MČ 

nemajú vhodné priestory na to, aby takýto majetok uskladňovali a zákon to obci ukladá 
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a mesto Košice to veľmi šikovným spôsobom „hodilo“ na MČ. Je toho názoru, že mesto 

Košice má vhodné priestory v Bytovom podniku. Preto by bolo vhodné, aby starostovia 

oslovili mesto Košice s tým, aby túto kompetenciu si vzalo späť a začalo využívať 

v tejto veci priestory, ktoré má, pretože niektorá MČ pri vyprataní 3-izbového bytu pol 

roka uskladňuje tento nábytok. Je to dosť veľká záťaž pre niektoré MČ. Určite vie 

o tom, že v bytovom podniku majú obrovské voľné priestory, kde by sa toto dalo 

prevádzkovať a tým by sa celá záležitosť vyriešila. Uviedol, že je to záležitosť otvorenia 

Štatútu mesta Košice, lebo štatútom bola táto funkcia zverená MČ, ako obci. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Nerozumie tomu, prečo ak je exekútorom exekuovaný 

majetok, prečo MČ by mala majetok uskladňovať. Majú vykonávať iba súčinnosť, 

alebo? 

 

diskusia mimo záznam 

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Mal podobný problém a riešil ho tým spôsobom, že 

áno, je to v zákone a obec je povinná, ale ak si dobre pamätá, je tam klauzula, že ak 

obec nemá vhodné priestory, môže to uviesť a vtedy exekútor ide do komerčných 

priestorov. On to takto rieši, takto to exekútorovi odpíše, že vhodné priestory nemá a on 

má podklad, že môže ísť do komerčných priestorov.  

 

diskusia mimo záznam 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Túto tému (exekuovaný majetok) uzatvorili s tým, že to 

s vedením mesta prerokujú. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Otvoril tému zamykania kontajnerovísk veľkých MČ. 

Dodal, že o tom nemusia teraz hovoriť, ale požiadal predsedu RS, aby túto tému otvoril 

na vedení mesta alebo ju zaradil na najbližšie rokovanie RS. Uviedol, že dlho sa táto 

záležitosť ťahá a nemá informácie, aká je situácia.  

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Na rokovaní mestskej rady dostali z vedenia mesta 

informáciu, že sa uskutočnilo rokovanie so spoločnosťou Kosit a bolo uvedené, že sa 

podpisuje dodatok k zmluve ohľadne uzamkýnania kontajnerovísk s tým, že finančná 

záťaž ide na MČ. Dodala, že spoločnosť Kosit pristúpila k dohode, že MČ si môžu 

uzamkýnať kontajneroviská.  

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Faktická pripomienka. Doplnil, že ak sa bude na 

vedení mesta táto téma preberať, aj keď sa už podpísal dodatok, resp. dohoda, aby sa 

urobil krok preverenia o technických možnostiach spoločnosti Kosit kvôli tomu, že je 

separovaný zber vriec, čo je nešťastné riešenie pre rodinné domy, lebo je to špinavé, 

trhá sa to, psy to roznášajú. Niektorí jeho obyvatelia majú záujem a sú ochotní si sami 

zakúpiť žlté nádoby, resp. rôzne separačné nádoby. Je treba sa dozvedieť, či technicky  

zvládne Kosit zber autami. Či by mohla byť taká možnosť, že kto chce, potrebné 

separačné nádoby si dobrovoľne zakúpi. Osobne by si ich on kúpil, lebo je to 

praktickejšie ako vrecia. Je však potrebné vedieť, či by to spoločnosť technicky zvládla 

a či sú ochotní spomínané kontajnery zbierať. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Mimo záznam. 
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p. Reštei, predseda Rady starostov: Požiadal starostov, aby hovorili na mikrofóny, kvôli 

realizácii zápisu. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Uviedla, že osobne jednala so spoločnosťou 

Kosit ohľadne kontajnerovísk. Skonštatovala ale, že ku kontajnerom na separovaný zber 

v malých MČ sa spoločnosť Kosit nevráti a to z dôvodu takého a môžu si za to  

obyvatelia sami, pretože do kontajnerov na separovaný zber hádzali rôzny odpad a preto 

to Kosit zastavil. Osobne by bola veľmi rada, keby sa ku kontajnerom mohli vrátiť, ale 

ľudia si to spôsobili sami. Najviac však trpí miestny úrad, lebo každý týždeň má akciu, 

musí skladovať mechy plastových fliaš v kultúrnom dome. To je tá najväčšia nevýhoda 

toho.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov: Ukončil bod. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei rokovanie ukončil a poďakoval sa 

starostom za ich účasť a aktivitu. 

 

 

 

 

 

 

 

     Rudolf Reštei 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 21.02.2014 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Mgr. Jozef Andrejčák ......................................................... podpísal dňa: 24.03.2014 

 

 

JUDr. Ján Gabštúr ….......................................................... podpísal dňa: 27.03.2014 

  

 

 


